
 

Generalforsamling for Præstø Skakklub 

Mandag d. 15. maj 2023 kl. 19:30 

AUIF, Enghavevej 2a, 4720 Præstø 
 

Tilstede: Morten F. Jensen, Torben B. Hansen, Morten Madsen, Jesper K. Müller, 

Peter E. Olsen, Peter H. Ravn, Hanus Brekka, Bo Munksgaard, Finn Holmsø, Uffe 

Steenberg, Lars Søndergaard, Niels C. Petersen og Mike Bahnsen 

 

Dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent 

- Bestyrelsen foreslår Finn Holmsø, og han modtog 

-  valget. 

 

2. Formandens beretning for det forløbne år 

- Formandens beretning kan ses i bunden 

- Formandens beretning blev godkendt 

 

3. Forelæggelse af regnskab for det forløbne år 

- Regnskabet viste et overskud på ca. 1.400 kr. 

- Regnskabet blev godkendt 

 

4. Fastlæggelse af kontingent 

- Bestyrelsen foreslår uændret kontingent 

- Forslaget blev vedtaget 

 

5. Behandling af evt. indkomne forslag 

- Ingen indkomne forslag 

 

6. Valg af kasserer (Torben B. Jensen er på valg) 

- Torben er villig til genvalg 

- Torben blev genvalgt 

 

7. Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer (Erik O. Hansen er på valg) 

- Erik er villig til genvalg 

- Erik blev genvalgt 

 

8. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen (Jesper Koch-Müller & Peter E. Olsen er på valg) 

- Jesper og Peter er villige til genvalg 

- Begge blev genvalgt 

 

9. Valg af 2 revisorer (Uffe S. Christensen & Finn Holmsø er på valg) 

- Uffe og Finn er begge villige til genvalg 

- Begge blev genvalgt 

 

10. Turneringsledernes beretninger 

- Hanus vandt Gøngeturnering 2022 

 

- Præstø Åben EMT 

o Lena vandt gruppe 5 



o Jesper vandt grupper 4 

o Peter R vandt gruppe 3 

o Henning vandt gruppe 2 

o Peder L vandt gruppe 1 

o Morten J blev klubmester 

o Johannes blev ungdomsmester 

 

11. Holdledernes beretninger 

- Divisionsholdet blev nummer 4 med 29 point, ½ point efter Holbæk på 3. pladsen 

- A-holdet blev nummer 5 med 27 point – Peter Ravn blev topscorer med 6,5 af 7. 

 

12. Uetze 

- Torben vandt lynmesterskabet 

- Holdkampen blev 4 – 4 

- Udflugten gik til Stege Museum 

- Arrangementet bliver i Tyskland næste gang – 1. weekend i september. 

 

13. Eventuelt 

- Der bliver spurgt ind til andre spillesteder. Flere forskellige lokationer bliver nævnt, men på 

nuværende tidspunkt ikke optimale løsninger. 

 

Der blev takket for god ro og orden! 

 

Formandens beretning: 

 

Dette er min 27. beretning som formand for Præstø Skakklub. 

Sæsonen startede med 2 x Skak Café og efterfulgt af 3 dage med Østsj.mesterskabet sammen med vores 

venner fra Faxe/Haslev. I alt 30 deltog i løjerne. Lars Christensen Faxe og Morten Maden Pæstø delte 

2.pladsen med 7 point. Morten F. Jensen tog sig af 1.pladsen med 8,5 point i 9 runder. Det var igen 

hyggeligt, men jeg kunne godt ønske mig der var flere der ville deltage fra Præstø.  

SkakCaféen fortsatte med træning og hygge. Bo, Mike og Bjarne var kræfterne bag træningen. 3 blev til 2, 

da Bjarne var syg og kroppen ikke længere kunne fortsætte. SkakCaféen fortsatte med lidt hjælp fra 

undertegnede. 

25 var tilmeldt Præstø Åben EMT da vi skød turneringen i gang i slutningen af september. 

Holdturneringen kom også i gang i oktober, og vi stillede med 2 hold. Et hold i 2.division samt 1 hold i A-

rækken. Mere om holdturneringen senere. 

Som et nyt tiltag afviklede vi Snaphane EMT, for dem der ikke var plads til i holdturneringen i år. Det var en 

spil når du kan turnering. 6 deltog i turneringen. Lis K. Dam og Sebastian Petersen delte 1. pladsen, begge 

med 3 point. 

Ved U-DM i oktober blev Oscar nr. 4 i U-19 

Julefrokosten og lynmesterskabet blev for første gang i 3 år afholdt som planlagt. Oscar blev lynmester med 

13 point af 13 mulige. Anders Brygger vandt grp. 2 med 8 point og grp. 3 blev vundet af Sebastian Petersen 

med 4 point. I alt 14 deltog. 

I marts sluttede 2.hovedkreds ungdoms grandprix serie. Det var opvisning fra Præstø spillerne fra start til 

slut. Lena og Sebastian delte 1.pladsen i gruppe D, begge 92 point efter 5 stævner 30 point foran den 

nærmeste forfølger. Johannes vandt den ældste gruppe C med 80 point efter 4 stævner, 60 point foran de 

nærmeste. 

Påske betyder DM i skak. 

Vi var 7 der delte bolig i Høje lidt udenfor Svendborg. Daniel Kokholm, Oliver Lehmann, Mike Bahnsen, Bo 

Munksgaard, Kim Bjørn Pedersen, Johannes Jensen og undertegnede.  

Oscar Koch-Müller og Jesper Koch-Müller boede på hotellet, det gjorde Bjarke Gregor og Jan Gregor 

også! Matthias Rasmussen og Per Bo Rasmussen boede i sommerhus i nærheden. 

Erik Olsgård Hansen deltog fredag aften i påske Lyn og lørdag i vores fællesspisning på Mauritz i 

Svendborg. 

Undervejs fik vi besøg af Svend-Erik og Claus fra Maribo.  



Resultatmæssigt vil jeg fremhæve Henning Nielsen, Maribo opnåede kandidat resultat med 4,5 point af 5 i 

kort påske 2 og præstation rating på 2351! 

Bjarke Gregor vandt G7-1 med 6 point af 7. Tabte første runde! Præstation 2247! og spiller i 

kandidatklassen næste år! 

Til sidst men ikke mindst vil jeg fremhæve Bo Munksgaard der med 3,5 point vinder 1.plads og rating 

præmie for bedst under 1600 i rating! Det er en meget stor personlig succes for Bo, der for første gang, efter 

sin hjerneskade går frem med hele 61 danske rating point og 17 ELO point! 

  

Det stopper ikke her for Bo. Bo fortsætter med at imponere i SonFlow Cup Kolding hvor han vinder basis 6 

med 3½ point i 5 runder + 41 danske- og 6 ELO point og er over 1600 i ELO. 

 

I april afholdt vi 2. Gøngelyn. Første pladsen blev delt mellem Morten Madsen og Morten F. Jensen, begge 

med 7½ af 9. 

 

Pokal skak blev en succes for vores juniorhold, der vandt samtlige kampe. 21½ brætpoint af 24 mulige. Lena 

og Johannes scorede begge max 6 point. Breddeholdet sluttede som 8 af 12. 11½ point lige under 50% - 2 

vundne, 2 uafgjorte og 2 tabte kampe. 8 ungdomshold og 12 breddehold deltog i stævnet. Det største i 

mange år. 

I skrivende stund er vi i gang med d.21. Gøngeturnering EMT. Der er 18 deltagere i 3 grupper. Ikke den 

store tilmelding i år, men dog en interessant turnering. 

 

Nu lidt tættere på      

Præstø Skakklub. Vi har lige nu 28 medlemmer mod 33 samme tid sidste år. 

Meldt ud siden sidst. Hvoraf 2 er gået bort. 

 

Ellers går alt sin vante gang i Præstø. Der aktivitet nok til vi kan afholde vores arrangementer, men der 

kunne godt ønskes der var flere medlemmer der deltog i flere af arrangementerne, men der skal også være 

tid til det hos vores medlemmer. 

Jeg tror vi pt har en aktivitetsplan, som passer til det vores medlemmer pt har tid til, og ser ingen grund til 

at ændre væsentligt i noget til næste sæson. Dog vil vi udvide med et UGP-stævne, så vi kan støtte bedre op 

om vores unge i hovedkredsen og i klubben. Det kunne afholdes på Præstø Skole. I den forbindelse kunne 

det være rart med nogle hjælpende hænder. Det kan også give nye ungdomsmedlemmer. 

Jeg har været i kontakt med Præstø Handelsstandsforening, der gerne vil have os med på torvet ved vores 

store skakbræt et par lørdag formiddage hen over sommeren. De er ved at lave nogle tiltag på torvet og 

ønsker Præstø Skakklub skal være en del af det. 

  

Vi har stadig brug for frivillige hænder i forbindelse med SkakCafé og andet, så byd endelig ind. Alle kan 

noget klubben har brug for      

Året har for mig båret præg af travlhed på jobbet, men jeg føler alligevel jeg er kommet igennem, og nået 

meget, men måske jeg har sprunget over nogle steder, hvor energien og fokus ikke helt har slået optimalt til. 

Det var alt hvad jeg har denne gang. Tak for endnu en sæson. 

 

Formanden 


